
Benvolguts veïns i veïnes, 

Davant de les reiterades publicacions a xarxes, ens veiem en la 
responsabilitat de fer aquest comunicat, per tal de donar algunes 
respostes i, sobretot, per tal de demanar rigor. 

Un ciutadà pot fer qualsevol publicació donant la seva opinió personal 
i fent ús de la informació que té, i que ha obtingut de fonts que haurien 
de ser fiables. Però quan algú ostenta un càrrec electe, ha de ser rigorós 
en la informació que divulga i no faltar a la veritat, creant així opinions 
que poden ser esbiaixades i donant informació que els ciutadans poden 
prendre com a certa. Per tant, demanem que les publicacions en perfils 
de grups municipals o de càrrecs electes siguin elaborades amb rigor, 
amb informació veraç i no manipulada. 

Feta aquesta observació i aquesta petició, donarem algunes dades per 
desmentir informació que s’ha divulgat i que no és certa. 

Les llums de Nadal van tenir un cost de 12.200€, no de 22.000€. La 
partida pressupostària és de 22.000€ perquè és una partida que 
engloba tot el cost de manteniment de tot l’enllumenat públic, faroles 
del carrer, perquè tots ens entenguem, de tot l’any. 

S’ha publicat que l’actual govern hem augmentat la quota de la llar 
d’infants de 50€ a 160€. També és fals. La quota de llar d’infants no ha 
costat mai 50€, ni el dia que es va obrir per primera vegada. La quota de 
la Llar d’infants era de 96€, des de l’any que es va obrir i fins al setembre 
d’aquest any que entra en vigor la nova quota. És veritat que hi ha una 
subvenció municipal que pot arribar a bonificar la quota, i que aquesta 
es quedaria en 57€ en cas d’optar a la subvenció més alta. Però en el 
mateix cas, l’actual quota queda en 96€, no en 160€. Quan es fa una 
comparativa, s’ha de fer en les mateixes condicions. Donar el preu 
anterior amb el descompte de la màxima subvenció i l’actual sense cap 
descompte, és enganyar. Per tant, sense subvenció, l’augment de la 
quota ha estat de 96€ a 160€, preu que estableix la generalitat per 
plaça. 

També creiem que és d’una gran irresponsabilitat crear alarma social 
als pares dels nadons usuaris de la llar d’infants, dient que s’ha perdut 



una educadora i que hi ha hagut una educadora sola moltes tardes i 
que, textualment, “hem de posar un ciri perquè no li passi res mentre 
està sola a l’aula”. La realitat de la situació és que no s’ha perdut cap 
educadora. La directora va deixar el seu lloc per voluntat pròpia i al dia 
següent va tenir substituta. Quedant, però, una setmana per fer 
reducció de jornada i que a les tardes només hi havia una ràtio reduïda 
de nadons, la substituta va venir només als matins, i va quedar una 
educadora de tarda, cosa que per normativa educativa és perfectament 
lícit. Per tant, la llar d’infants ha tingut un funcionament normal tots els 
dies i, per suposat, les famílies poden estar tranquil·les. 

Pel que fa al romanent de tresoreria, si a un Ajuntament com el del 
nostre poble, que té 630 habitants hi ha 1.215.000 euros de romanent 
de tresoreria, només pot voler dir una cosa, que aquests diners no s’han 
invertit quan tocava. És cert que d’aquest romanent, després de les 
modificacions de crèdit d’uns 650.000€ que s’han aprovat, en queden 
565.000€, però 561.000€, és a dir, el 86%, s’han gastat per fer inversions 
que portaven anys pressupostades i que no s’han dut a terme i que 
comprometien les finances de l’Ajuntament, havent de tornar bestretes 
d’ajudes, que precisament feien engreixar aquest romanent. Per tant, 
només ens hem gastat allò que s’hauria d’haver gastat en el seu 
moment, i que hagués tingut un cost molt més baix, ja que de 
l’atorgament de la subvenció a l’execució ha passat tant temps que els 
costos de construcció s’han multiplicat exponencialment, provocant 
així que s’hagi hagut d’aportar més fons propis dels previstos a les 
inversions.  

S’ha publicat també que l’Ajuntament cobrava les copes i els tiquets 
degustació de la tarda del Tasta Vilalba, seguidament de la pregunta “i 
el preu públic d’aquest preu?”. Bé, l’ordenança dels preus públics del 
Tasta Vilalba va ser aprovada pel Ple 4/2024 de 13 de maig, al qual els 
membres del grup municipal Compromís per Vilalba van assistir i van 
votar la proposta. Per tant, fer declaracions públiques insinuant que 
l’equip de govern duu a terme cobraments indeguts que no han estat 
degudament aprovats, és d’una gran irresponsabilitat.  



Pel que fa al pressupost del Tasta Vilalba, volem recordar que TOTES les 
activitats i actuacions es van consensuar amb el grup de treball que 
vam crear amb els productors, pressupostos inclosos, i que, per tant, 
no són decisions preses d’esquena a la ciutadania ni als principals 
interessats de la jornada i per qui pren sentit aquesta primera edició. 
Encara no sabem quin ha estat el cost real perquè falta pagar algunes 
coses, però serà segurament menor al pressupostat, que era de 
61.000€. Com bé van publicar, ja teníem una subvenció pels 
espectacles del 50% del cost, és a dir de 21.000 euros. També ens n’han 
atorgat una del consell comarcal, de 800€. Falta també que ens arribi 
resolució del Patronat de Turisme de la Diputació per acabar de valorar 
quin ha estat el cost real, per tant, també és de tenir molt poc rigor, 
publicar un cost que no s’ajusta a la realitat.  

I, pel que fa a la publicació que expressa que en anteriors governs amb 
90.000€ n’hi havia prou per festes i ara en necessitem 140.000, us fem 
avinents les despeses totals de festes dels dos anys anteriors, 
posteriors a la pandèmia. El 2023 van ser de 137.000€ i el 2022 de 
105.000€. 

Per útlim, respondrem a la queixa d’un ciutadà, tot i que creiem que les 
xarxes no són el canal més correcte, ni un comunicat com aquest, 
tampoc. Però en la publicació s’expressava que el govern “governa a 
cop de xarxes socials” i que no donem l’oportunitat al ciutadà 
d’expressar-se en cap altre lloc. Bé, des del govern municipal no 
publiquem res a xarxes que no hagi estat degudament debatut i aprovat 
per l’òrgan competent. Diguem que per decret d’Instagram, no seria 
vàlid. La publicació dels preus públics que regeixen el carnet Vilalba 
Activa, van ser motiu de debat en diversos Plens municipals, i van ser 
aprovats pel Ple al desembre del 2023. Ara només s’ha posat en marxa 
el mecanisme de funcionament, però no es pot dir que no ho haguem 
sotmès a debat. I recordem, que l’espai de debat entre la ciutadania i la 
corporació és precisament el Ple, concretament, l’ordinari, en que a 
l’espai de precs i preguntes tothom pot intervenir amb veu, tot i que 
sense vot. Aquests plens son l’últim dijous de cada trimestre. 



A més, s’ha dit que ha estat una decisió sense cap consens i que s’ha 
fet d’esquenes a les entitats que, cito textualment “només les fem servir 
quan volem lluir un acte i no per debatre qüestions que us afecten a la 
butxaca”. Bé, sobre això volem expressar quela comissió de hi està 
d’acord. A la comissió de festes hi ha, o hi hauria d’haver, dos 
representants de cada entitat del nostre poble. Les entitats que hi son 
representades, pues, no han estat al marge d’aquesta decisió. 

Per respondre els dubtes que seguidament es plantejaven en aquesta 
publicació volem expressar que la voluntat de l’equip d’Activa’t Vilalba, 
tal i com ho vam expressar en diversos plens la passada legislatura i 
com ho portem expressant els d’aquesta i com explicàvem al nostre 
programa electoral, era la de crear un carnet que provoqués una 
discriminació positiva en aquells empadronats al nostre municipi, 
aquells que dia a dia i amb el nostre esforç fem que el poble es 
mantingui viu tot l’any. Pensem que aquestes persones han de poder 
gaudir de tot a un preu raonablement més baix. Però això no ha estat 
possible. 

Durant la legislatura passada i aquesta, cada vegada que s’ha parlat de 
la creació d’aquest carnet, se’ns ha recordat des del grup municipal de 
Compromís per Vilalba que no es pot fer diferències per 
empadronament, tot i que la majoria de pobles que ens envolten, les 
fan. I, així, perquè alguns pobles del nostre entorn més proper tenen 
carnets on els empadronats paguen menys que els que no hi estan? 
Pues perquè ningú es queixa. Perquè quan la voluntat municipal és la 
de legislar en favor del ciutadà, tot i que en contra de la norma general, 
no sempre justa, pot fer-ho, mentre ningú ho impugni. Però donats els 
comentaris que havíem rebut durant els debats plenaris, teníem clar 
que nosaltres no podríem fer-ho. Que si així ho publicàvem, el grup de 
l’oposició ho impugnaria. La nostra voluntat segueix sent la mateixa, la 
de que el ciutadà que manté el poble viu tot l’any, pugui gaudir d’un 
carnet amb un preu simbòlic, gairebé inexistent, i treballarem perquè 
així sigui. Aquest 2024 hem treballat per bonificar els empadronats 
usuaris del Vilalba Activa amb un val de compra per valor de 20€ per 
gastar als comerços, establiments i empreses del poble. I de cara al 



2025 farem una modificació de l’ordenança discriminant positivament 
a aquells usuaris que estiguin empadronats, esperant que ningú la 
impugni, perquè també entenguin que és el millor pels ciutadans de 
Vilalba. 

Per acabar, voldríem que ens dispenseu per alguns errors que hem 
pogut cometre en la primera aprovació d’aquest carnet, com no 
incloure pensionistes però si jubilats en la bonificació, o un descompte 
pe persones amb discapacitat o per famílies nombroses i 
monoparentals. Dels errors se’n aprèn, i aquestes modificacions es 
faran de cara al 2025, juntament amb aquelles que ens vulgueu fer 
arribar i que cregueu que milloren aquesta eina. 

Des de l’equip de govern hem estat i estem oberts a escoltar qualsevol 
proposta de qualsevol ciutadà, sempre que es facin amb respecte, i de 
forma constructiva, i no amb atacs personals o per danyar la imatge de 
la institució o la nostra pròpia. Hem estat i estarem al vostre costat. 

 

Moltes gràcies. 


